
MOTION TILL HEBY KOMMUNFULLMÄKTIGE

KARTLÄGGNING OCH RESTAURERING AV VÅTMARKER

Många våtmarker har torrlagts. Man ville vinna ny odlingsmark för att mätta den 
växande befolkningen. Ofta blev resultatet inte det väntade.

Vi har problem med översvämningsmygg. Skulle våtmarkerna återställas så att vi 
får en permanent vattensamling så är problemet avvärjt. Åtminstone där så sker. 
Den dyra besprutningen kan minimeras. 

I utdikade våtmarker kommer luftens syre åt torven och bildar koldioxid 
(växthusgas) vid nedbrytningen. I Sverige släppte torrlagda våtmarker ut 11,6 milj. 
ton koldioxidekvivalenter år 2021. Det överstiger de årliga utsläppen från 
personbilarna och motsvarar 25% av de totala utsläppen i Sverige. ( Källa: 
Naturvårdsverket).

Återskapandet av våtmarker medför många miljöfördelar: Minskade 
koldioxidutsläpp bromsar klimatförändringen. Övergödningen i vattendragen 
minskar. Grundvattennivåerna höjs och vattnet i våtmarker kan utgöra 
vattenreservoar att användas vid torrperioder. Sist, men inte minst, den biologiska 
mångfalden ökar. 

Det finns stöd att söka. Regionen kan t ex  dela ut LONA-bidrag. (LONA = Lokal 
Naturvårdssatsning). Skogsstyrelsen kan också bidra med resurser.

Jag yrkar därför på att Heby kommun :

---  kartlägger vilka områden i kommunen som är lämpliga att återskapa till   
      våtmark.

--- tar fram handlingsplaner för återskapande av våtmarker och genomför dessa.

Bengt Thalin

Vänsterpartiet i Heby

Fredag 4 november 2022 
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